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• Jordvern et overordnet hensyn

• Matsikkerhet og beredskap

• FNs klimapanel: alle land må ta i bruk de 
naturressursene de har til å produsere mat.

• Midler til kommunal jordvernstrategi

• Nydyrking kan ikke brukes som argument for 
å tillate omdisponering

• Effektiv arealbruk - utnytte potensialet for 
fortetting og transformasjon



Foreløpige KOSTRA-tall for 2022

Totalt for landet:

2914 daa



KPA Trondheim - eksempel på tilbakeføring



Hva vil de nye føringene bety framover?

Ny firefelts E6 gjennom Levanger

Næringsareal på dyrkajord i Rissa ?



Regional plan for arealbruk 2022-2030

• Vedtatt av Fylkestinget i Trøndelag den 9. mars 2022.

• En viktig plan for landbruket. Jordvernet i fylket har blitt styrket gjennom denne planen.

• Ønsket oss enda tydeligere føringer når det gjelder effektiv arealbruk og utnyttingsgrad.

• Retningslinjer i R11 og R12 som går på å redusere omdisponeringen av dyrka og dyrkbar 
jord og retningslinjer i R12 om ivaretakelse av jordressursen når dyrka jord 
blir permanent eller midlertidig omdisponert.

• Retningslinje om landbrukets egen nedbygging i R17: Nye landbruksbygg skal ikke plasseres 
på jordbruksjord dersom det finnes alternativer som i større grad ivaretar jordvernet.

• Viktig å bruke Regional plan! Få inn retningslinjene i kommuneplanen også.

• Handlingsprogram for perioden 2022-2025: utarbeide en veileder til matjordplaner for 
Trøndelag.



Stort trykk på arealsaker

2021

568 planer på høring

969 dispensasjonssaker (768 landbruk) på høring. Landbruksfaglig vurdering fra 
kommunen viktig.

I våre uttalelser bruker vi begrepene fraråding, faglig råd og ingen merknad ut fra i hvor 
stor grad tiltaket berører nasjonale og regionale landbruksinteresser.

NB: At vi ikke fraråder betyr ikke nødvendigvis at tiltaket er i tråd med 
dispensasjonsbestemmelsen i plan- og bygningsloven. Kommunen har fortsatt 
styringsmuligheter – gjennom både dispensasjonssaken og jordlovsaken.

Stor forskjell mellom kommunene på antallet dispensasjonssaker.
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